
Protokół  
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

z dnia 18 lutego 2020 r.  
 
 Posiedzenie rozpoczęła o godzinie 8:00 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu Pani Monika Dembska, która przywitała radnych, gości oraz pracowników Urzędu 
Gminy 
 
W posiedzeniu udział wzięli radni: 
Monika Dembska 
Ewa Kirkowska 
Donata Michałowska 
Grzegorz Stachowiak 
Dorota Wysz 
 
oraz: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy Kleszczewo 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 
Jolanta Litka – Skarbnik Gminy  
Marzena Socha – Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
Andrzej Szymczak – Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 
 
Przedmiot posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z działalności szkół z uwzględnieniem systemów oceniania uczniów, 
działalność świetlic szkolnych oraz organizacja dojazdów uczniów na terenie Gminy 
Kleszczewo 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 
 

Ad. 1.  
Głos zabrała Pani Dyrektor Marzena Socha. Poinformowała, że w szkole uczy się 389 

uczniów (w klasach I-III - 155 uczniów, w klasach IV-VIII – 234) oraz 145 przedszkolaków.  
Rodzice na początku roku są informowani o systemie oceniania.  
W klasach I-III było 31 uczniów wyróżnionych (dyplomy), w klasach IV-VIII – 54 uczniów. 
16 uczniów otrzymał ocenę niedostateczną (głównie z przedmiotów ścisłych). Frekwencja była 
na poziomie 95%. W statucie szkoły zawarty jest wewnątrzszkolny system oceniania (WSO). 
Na weekendy nie są zadawane zadania domowe. Ocena roczna, średnioroczną i średnioważona. 
Oceny zachowania są wystawiane w systemie punktowym: 43 uczniów - zachowanie wzorowe, 
87 – bardzo dobre, 74 – dobre, 20 – poprawne, 8 – nieodpowiednie. 

Dokumenty dotyczące świetlicy (regulamin oraz karat zgłoszeniowa) znajdują się na 
stronie internetowej szkoły. Świetlica to małe pomieszczenie, po godzinie 14.30 uczniowie 
korzystają z pomieszczeń stołowi. Ze świetlicy korzysta z klas I-III – 155 uczniów oraz 8 z klas 
IV-VI. Są to dzieci oczekujące na powrót do domu. Świetlica pracuje w godzinach 6.30-8.00 
oraz 11.30-17.00. Dzieci z uwagi na dużą liczbę są podzieleni na dwie grupy. Klasy pierwsze 
są na drugim piętrze. Podczas zajęć w świetlicy uczniowie korzystają z pomocy przy odrabianiu 
zadań domowych i biorą udział w programach edukacyjnych (gry, zabawy, rozrywki 
umysłowe, konkursy, zagadnienia bezpieczeństwa dzieci w szkole i poza nią). Dzieci dbają 
także o wystrój świetlicy. 



Do szkoły uczęszcza 326 uczniów dojeżdżających oraz 62 miejscowych. Po 13.30 
uczniowie samodzielnie wychodzą na autobus. Dzieci oczekujące na zajęcia dodatkowe 
przechodzą do biblioteki. Poprawiła się komunikacja – dojazd do szkoły. Dodatkowa zatoczka 
oraz autobusy przywożące dzieci do szkół zatrzymują się na ulicy Poznańskiej.  

Trwa rekrutacja do przedszkola i szkoły podstawowej. Z uwagi na warunki lokalowe 
nie ma możliwości utworzenia nowego oddziału przedszkolnego.  

We współpracy z Metropolią Poznań w ramach pierwszego Szkolnego Budżetu 
Obywatelskiego wygrał projekt ławeczki dla oczekujących na odjazd. W ramach OSE powstała 
przenośna szafa z laptopami.  

Na zakończenie Dyrektor Socha podkreśliła dobrą współpracę z Radą Rodziców. Rada 
założyła stowarzyszenie i występuje o dodatkowe środki.  

 
Następnie głos zabrał Dyrektor Andrzej Szymczak.  Łącznie w szkole w Tulcach jest 

480 uczniów, 171 w klasach I-III i 309 w klasach IV-VIII oraz 132 przedszkolaków. Średnią 
4,75-6,00 w klasach IV-VIII miało 148 uczniów. 48% uczniów z oceną wyróżniającą się.  

Ocena zachowania oparta jest na systemie punktowym. Po pierwszym roku 
funkcjonowania system został poprawiony. Kryteria nie są tak sztywne a bardziej uznaniowe. 
Szczegóły są dostępne na stronie szkoły.  
Uczniowie z orzeczeniami z poradni mają indywidualne godziny (etap nauczania). Uczniowie 
z opiniami z poradni – zindywidualizowana ścieżka kształcenia przyznawana jest na rok szkoły. 
Na te zadania potrzebne są dodatkowe godziny.  

Radna Wysz zapytała czy po pierwszym półroczu punkty z zachowania wracają do 
wyjściowych 150. 
Dyrektor Szymczak odpowiedział, że połowę z uzbieranych punktów w pierwszym semestrze 
przenosi się na drugi semestr.  

W dalszej części Pan Dyrektor wskazał na osiągnięcia uczniów w konkursach 
kuratoryjnych, Ogólnopolskim Konkursie Oświatowym Edi, Igrzyskach dzieci, półfinałach 
Powiatu Poznańskiego w piłce ręcznej i nożnej. 

Obiady przygotowywane są dla przedszkola oraz szkoły podstawowej. 
Świetlica działa w godzinach 7.00-17.00. Korzystają z niej wszyscy uczniowie klas I-

III oczekujący na zajęcia dodatkowe. W świetlicy na stałe zatrudnione są dwie panie. 
Uczniowie, którzy nie chodzą na religię powinni przebywać w świetlicy. 
Plan pracy świetlicy pokrywa się z planem pracy szkoły. Wychowawcy zwracają uwagę na 
poczucie patriotyczne oraz postawy proekologiczne. Od tego roku świetlica jest w nowym 
miejscu. Jest większa i jaśniejsza oraz bardziej przestronna. Jest to miejsce do spokojnego 
odrabiania lekcji.  

Radna Dorota Wysz zapytała ilu uczniów nie chodzi na religię? 
Dyrektor Szymczak odpowiedział, że coraz więcej uczniów nie chodzi na religię. Dodał, że 
zajęcia prowadzą katecheci. 

Dowozy do szkół: 118 uczniów z terenu gminy, 10 z Poznania, 1 z m. Garby, 16 z 
Żernik.  

W trakcie roku szkolnego odbyło się wiele wyjazdów kulturalnych i edukacyjnych. 
Wydarzenia: Dzień Edukacji, dzień Niepodległości, Europejski dzień Gotowania i Zdrowego 
Jedzenia z Fundacją Enea (spotkanie z dietetykiem, psychologiem, trenerem fitness, 
kosmetyczką), spotkania w ramach przeciwdziałania uzależnieniom, Wieczornica Patriotyczna, 



Koncert Mikołajkowy „Pomagamy”, Wieczór Mikołajkowy dla klas I-III organizowany przez 
radę Rodziców, konkursy plastyczne, koła, SKS-y itp.  
Dobra współpraca z Radą Rodziców.  
Obecnie trwają przygotowania do Targów Zawodów, które odbędą się 21.02.2020 r.  
Trwa rekrutacja do przedszkola oraz szkoły podstawowej. Planowana na chwilę obecną 3 
oddziały. Rekrutacja do oddziału dwujęzycznego - brane są pod uwagę łącznie następujące 
kryteria: 1.wynik sprawdzianu predyspozycji językowych, 2.wymienione na świadectwie 
promocyjnym do klasy VII szkoły podstawowej oceny z języka polskiego, matematyki i języka 
obcego nowożytnego, 3.świadectwo promocyjne do klasy VII szkoły podstawowej z 
wyróżnieniem. 

Radna Wysz zapytała, czy są plany programów typu Erasmus Plus? 
Dyrektor Szymczak potwierdził.  

Radna Wysz powiedziała, że w hali ustawiony jest automat z napojami energetycznymi. 
Dodała, że ustawa nie zezwala na takie działania. 
Dyrektor Szymczak odpowiedział, że jest to teren szkoły i będzie rozmawiał z właścicielem 
automatu o zmianie asortymentu.  

Radna Kirkowska zapytała czy brane są pod uwagę wyjazdy na basen (poza programem 
aktualnie obowiązującym). Następnie spytała, czy są problemy ze ściągalnością płatności za 
obiady? 
Dyrektor Szymczak odpowiedział, że aktualnie jest realizowany program dla klas I-III. Dodał, 
że nie ma zgłoszeń o problemach ze ściągalnością płatności za obiady. 
Dyrektor Socha powiedziała, że czasami zdarzają się opóźnienia. 

Radna Wysz zapytała, czy zdarzają się incydenty w autobusach. 
Dyrektor Socha odpowiedziała, że rodzice sygnalizują niewłaściwe zachowanie dzieci 
(przekleństwa). Kierowcy Zakładu Komunalnego jednak nie zgłaszają żadnych incydentów. 
 Radna Wysz zgłosiła brak opieki w autobusach. Przydałby się autobus wożący tylko 
uczniów.  

Pani Sekretarz poprosiła Dyrektorów o wyrażenie zdania na temat Młodzieżowej Rady 
Gminy. 
Dyrektor Socha powiedziała, że Samorządy Uczniowskie bardzo dobrze działały, kiedy były 
gimnazja. VIII klasy mają bardzo dużo nauki i zajęć. Nie są chyba na to gotowi na dodatkowe 
wyzwania. 
Dyrektor Szymczak powiedział, że uczniowie klas VI-VII mogą na terenie szkół uczyć się 
działania w samorządach. Dzieci są zbyt niedojrzałe, aby funkcjonować w szerszym obszarze 
niż szkoła, klasa, a zdecydowanie nie na forum gminy.  

Następnie wywiązała się dyskusja dotycząca zasadności tworzenia Młodzieżowej Rady 
Gminy. W wyniku dyskusji padł pomysł współpracy między samorządami szkolnymi.  
 
Ad. 2.  

 
 Projekt Uchwały Nr XVII/123/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Poznańskiemu przedstawiła Pani Skarbnik Jolanta Litka. Pani Skarbik 
poinformowała, że w wydatki budżetu jednostki samorządu terytorialnego są przeznaczone na 
realizację zadań określonych w odrębnych przepisach, w tym również na pomoc rzeczową lub 
finansową dla innych jednostek samorządu terytorialnego, określoną odrębną uchwałą przez 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Pomoc finansowa z budżetu jednostki 



samorządu terytorialnego może być udzielona zgodnie z art. 220 ustawy tj. w formie dotacji 
celowej lub pomocy rzeczowej. Podstawą udzielenia w/w pomocy jest umowa.  
Przepisy nie zobowiązują gmin, w których nie funkcjonują izby wytrzeźwień do partycypacji 
w kosztach utrzymania izb wytrzeźwień a przekazywanie środków finansowych   na w/w cel 
odbywa się na zasadzie dobrowolności. Starosta Poznański zwrócił się do gmin Powiatu 
Poznańskiego o zapewnienie możliwości korzystania z izby wytrzeźwień swoim mieszkańcom 
poprzez udzielenie pomocy finansowej przez Gminy w 2020r.  na organizację tego zadania w 
łącznej wysokości 684.600,00 zł, w tym kwota 14.804,00 zł dla gminy Kleszczewo. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
 Projekt Uchwały Nr XVII/124/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020r. 
przedstawiła Pani Skarbnik Jolanta Litka. Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany dotyczą 
wydatków 
35.100,00 zł – dotacja do ZTM,  
820.050,00 zł – ul. Miętowa.  
Będą przesunięcia w funduszu sołeckim dla Gowarzewa (5 tys.). Ponadto zabezpieczono środki 
na dokumentację budowy przedszkola samorządowego, 30 tys. na remont szatni w Tulcach, 
100 tys. na oświetlenie boisk w Tulcach (nie zostało zrealizowane w roku poprzednim). 
Zwiększono wydatki na nagrody a zmniejszono na stypendia sportowe. 
 Radna Wysz zapytała, dlaczego ulica Miętowa będzie wykonywana. 
Pan Wójt odpowiedział, że jest to połączenie pomiędzy ul. Siekierecką, Brzozową a Trzecką. 
W tej ulicy istnieje już kanalizacja deszczowa co daje niszy koszt realizacji i większe szanse na 
otrzymanie dofinansowania.  

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 
 Projekt Uchwały Nr XIV/125/2020 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2019-2040 przedstawiła Pani Skarbnik Jolanta Litka. Pani Skarbik 
poinformowała, że do przedsięwziąć wpisano środki na projekt budowy nowego przedszkola 
samorządowego.  

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 

Na zakończenie głos zabrała Pani Sekretarz, która poprosiła Radnych o zapoznanie się 
z projektem uchwały w sprawie „Programu opieki nad zabytkami dla Gminy Kleszczewo na 
lata 2020 – 2023” i przesłanie uwag do końca tygodnia.  
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem pytań Przewodnicząca 
Demska zakończyła posiedzenie komisji o godz. 10:40. 

 
 
 
 

Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
               Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Zdobylak         Monika Demska 
                 


